
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 549 af 11. maj 2022 (alm. del). Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra René Christensen (DF). 
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Skatteudvalget 2021-22



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for finansieringen af regeringens udspil til en grøn skattereform, 

hvoraf det fremgår, at hotellers rumvarme skal bidrage med 50 mio. kr. årligt til finansie-

ringen? 

 

Svar 

Fastholdelse af afgiften på hotellers rumvarme indgår som et finansieringselement i rege-

ringens udspil til Grøn skattereform.  

 

Som en del af Aftale om finanslov for 2019 (V, LA, K og DF) blev det besluttet at lempe af-

giften for hotellers og lignende virksomheders rumvarme mv. pr. 1. januar 2020. Der er 

endnu ikke fremsat lovforslag herom. Der blev afsat årligt ca. 55 mio. kr. til initiativet og 

en fastholdelse af det eksisterende afgiftsniveau vil derfor give et tilsvarende finansierings-

bidrag.  

 

En fastholdelse af afgiften på nuværende niveau indebærer, at hoteller mv. (som i dag) be-

taler samme afgift på fossile brændsler til rumvarme som husholdningerne. Det bemær-

kes, at en lempelse forventes at øge CO2-udledningen.  
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